



Золотарева А. В.
Zolotareva A. V.



Синицын И. С.
Sinitsyn I.S.

Повышение доступности дополнительного образования детей — новый вектор реализации государственной образовательной политики¹

Improving Availability of Supplementary Education for Children as a New Agenda in the Implementation of the State Educational Policy

В статье актуализирована проблема повышения доступности дополнительного образования детей; представлен анализ понимания сущности данной категории в теории и практике образования; показаны характеристики и структура феномена «доступность образования»; описаны факторы и критерии доступности дополнительного образования детей; представлен проект «Повышение доступности реализации дополнительных общеобразовательных программ», который реализуется в Ярославской области.

The article focuses on the problem of increasing availability of supplementary education for children; analyzes understanding of the essence of this category in educational theory and practice; demonstrates characteristics and structure of the phenomenon "availability of education"; describes factors and criteria of availability of supplementary education for children; presents the project "Improving availability of supplementary general educational programs", which is being implemented in the Yaroslavl region.

Ключевые слова: дополнительное образование детей; доступность дополнительного образования; факторы доступности дополнительного образования; критерии доступности дополнительного образования.

Key words: supplementary education for children; availability of supplementary education; factors of supplementary education availability; criteria for supplementary education availability.